
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 19. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 74
Forslag til lov om vejafgift.
Af skatteministeren (Jeppe Bruus)

Spørgsmål 20
Hvad er ministerens holdning til, at konventionelle lastbiler, der anvender dyrere men kli
mavenligere biobrændstoffer o. lign., og der udleder langt mindre CO2 end dieselbrænd
stof, betaler samme afgiftssats som en lastbil, der kører på diesel? Svækker det efter 
ministeren mening ikke incitamentet til at køre på renere brændstof? Og er regeringen 
villig til at se på en afgiftsnedsættelse af sådanne brændstoffer for at fremme den grønne 
omstilling af den tunge vejtransport?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Niels Flemming 
Hansen (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Niels.Hansen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jesper Petersen
formand
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